
 

Rezolucja Nr 53/LXXVI/13 

Rada Miasta Krakowa 
zebrana na sesji w dniu 12 czerwca 2013 r. 

uchwala niniejszą 
REZOLUCJĘ 

skierowaną do Wojewody Małopolski Jerzego Millera  
oraz Marszałka Województwa Małopolskiego - Marka Sowy 

w sprawie budowy zbiorników retencyjnych zapewniających bezpieczeństwo powodziowe 

Mieszkańcom BieŜanowa i os. Złocień. 

W związku z powtarzającym się zagroŜeniem powodziowym na terenie BieŜanowa  
i os. Złocień Rada Miasta Krakowa zwraca się z apelem o pilne rozpoczęcie budowy zbiorników 
retencyjnych na terenie BieŜanowa oraz Wieliczki. 

Sytuacja niewydolnej retencyjnie rzeki Serafy jest powszechnie znana od lat, a od roku 
2010, kiedy miało miejsce sześciokrotne zalanie okolicznych posesji nie uległa zmianie. 
Poczynione wówczas prace umacniające wały przeciwpowodziowe nie są wystarczające wobec 
toczącego się intensywnego procesu inwestycyjnego tego rejonu Krakowa, a przede wszystkim 
gminy Wieliczka. Zlewnia tej małej rzeczki to tereny od Kurdwanowa, RŜąki poprzez Prokocim, 
Nowy Prokocim, Nowy BieŜanów, Kosocice, Soboniowice aŜ po Barycz i Wieliczkę. W koryto 
rzeki decyzjami administracyjnymi skierowano takŜe wody opadowe z autostrady A4, południowej 
obwodnicy Krakowa i drogi ekspresowej S7. Zabezpieczenie powodziowe ww. terenów zostało 
przeniesione na Mieszkańców BieŜanowa i osiedla Złocień. ZagroŜenie powodziowe pojawia się tam 
regularnie po godzinie ulewnego deszczu, a istniejące zabezpieczenia i działania słuŜb 
interwencyjnych nie mają Ŝadnych szans w walce z Ŝywiołem. 

Nie moŜna dłuŜej prowadzić przygotowawczego procesu inwestycyjnego, jego przewlekanie 
od roku 2010 stanowi zagroŜenie dla mienia i Ŝycia Mieszkańców oraz naraŜa Miasto Kraków na 
narastające koszty ochrony przeciwpowodziowej. 

Gmina Kraków przekazuje na ten cel teren połoŜony w BieŜanowie - DroŜdŜowni, co znalazło 
potwierdzenie w uchwalanym obecnie planie zagospodarowania przestrzennego. 

Apelujemy o podjęcie podobnych działań na terenie Gminy Wieliczka - korzystającej ze 
zlewni rzeki Serafy. Jeden zbiornik na terenie BieŜanowa DroŜdŜowni nie zapewni bezpieczeństwa 
zagroŜonych terenów. 

Wnioskujemy o przedstawienie Radzie Miasta Krakowa wiąŜącego harmonogramu 
rozpoczęcia /zakończenia budowy zbiorników retencyjnych, zapewniających bezpieczeństwo 
powodziowe tego rejonu. 

Wiceprzewodniczący Rady 

Józef PILCH 


